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El conseller de Socialdemocrà-
cia i Progrés (SDP) al Comú de 
Sant Julià de Lòria, Josep Roig, 
proposarà a la majoria la creació 
d’una xarxa de camins i senders 
de la parròquia, que ha anomenat 
Sant Julià a Peu Pla. Des de la for-
mació es va defensar que aquest 
projecte permetria donar activi-
tat als establiments turístics amb 
poca inversió. La iniciativa triga-
ria no més d’un any a posar-se en 
marxa i tindria diferents actuaci-
ons que es podrien implementar 
progressivament. 

Primer de tot caldria elaborar 
un cadastre d’aquests senders 
i aplicar una codificació per te-
nir-los censats. A continuació es 
proposa desenvolupar un pla de 
senyalització, fixant de forma 
visible els codis al llarg de recor-
regut (per fer que l’usuari perdi 
la por de perdre’s), i donar a co-
nèixer aquests camins a través 
dels mapes que es troben al mer-
cat (com el de l’editorial Alpina). 
Roig va destacar que també seria 
interessant elaborar una xarxa 
virtual de camins amb un mapa 
cartogràfic interactiu online i una 
proposta de rutes multinivell a 
través de les quals es podria acon-
sellar establiments per menjar 
i dormir. Això permet que cada 
usuari es pugui fer un itinerari a 

la carta.
Per altra banda, SDP planteja 

diferents accions de promoció de 
la xarxa, com rutes guiades amb 
un forfet tancat en què partici-
pin els guies de muntanya i els 
comerços, hotels i restaurants. 
Altres propostes són la creació 
d’una cursa virtual (es pot realit-
zar quan el corredor ho decideix 
i obliga a fer una estada en un 
establiment) i convertir alguns 
refugis en guardats a l’estiu. Tot 
plegat aniria acompanyat d’un 
pla de manteniment, que perme-
tria la creació de llocs de treball.

Roig quantifica aquest projec-
te en uns 17.000 euros ja que hi 
ha tasques que pot realitzar per-
sonal del Comú. Davant d’això va 
exposar que es tracta de “xifres 

que no tenen res a veure amb les 
que es destinen a Camprabassa” 
però que “poden aportar molt a 
Sant Julià de Lòria”, sobretot si 
es fa atenció a la tendència a l’alça 
en les persones que practiquen 
esports de muntanya.

La proposta es presentarà ara 
a la majoria comunal i també es 
vol contactar amb el sector em-
presarial per tenir el seu suport.

Per altra banda, Roig va in-
formar que està a l’espera d’una 
resposta del recurs presentat a la 
Batllia contra el Comú per no fa-
cilitar-li la informació sol·licitada. 
A fi de novembre, si la corporació 
no ha contestat al segon paquet 
de preguntes, presentarà un nou 
recurs d’alçada al Govern i, si cal, 
arribarà també a la justícia.

SDP proposa una xarxa de camins
per donar activitat als comerços
Roig destaca que el projecte també tindria un impacte en la creació d’ocupació

Sant Julià de Lòria

Roig va presentar ahir la proposta acompanyat de Delfí Roca.
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El fet que la majoria d’activitats 
de postesquí organitzades per 
Grandvalira al sector encampadà 
s’hagin decidit traslladar a Grau 
Roig aquest any ha despertat el 
temor entre els membres de l’As-
sociació de Veïns i Comerciants 
del Pas de la Casa. Tot i que hi ha 

un bus gratuït que enllaça amb 
el nucli, els botiguers creuen 
que això pot comportar-los un 
perjudici econòmic i empobrir la 
vida al poble ja que “a part de les 
compres i el centre esportiu hi 
ha poques coses”, va dir el pre-
sident, Òscar Ramon. L’entitat 
va conèixer aquesta novetat que 
Grandvalira ha inclòs de cara a la 

temporada d’hivern en una reu-
nió celebrada entre els diferents 
actors del nucli, el Comú d’En-
camp i l’estació.

En la trobada, també es va 
informar els veïns que a partir 
d’aquest any hauran de pagar 3 
euros per cada bossa de sal de 
25 quilos. L’associació no troba 
justa aquesta decisió tenint en 

compte que el Pas és a 2.000 me-
tres i que és una zona turística, 
i per tant cal tenir netes de neu 
les voravies. A més, els ciuta-
dans critiquen que paguen més 
impostos que a la resta d’An-
dorra.

L’entitat també ha adreçat 
una queixa al Comú pel retard 
en la posada en funcionament 
del bus intern, que s’habilitarà 
a finals de gener o principis de 
febrer i que estarà destinat als 
escolars (hi haurà un viatge al 
matí i un a la tarda). Ramon va 
remarcar que els infants no po-
dran utilitzar-lo al desembre i 

gener, quan també hi ha nevades 
fortes, i creu que és un servei im-
portant per a una zona turística.

Finalment, el Comú també va 
informar que la recollida d’es-
combraries s’avançarà a les set 
del matí per evitar la presència 
de brossa quan els turistes van 
a les pistes i es millorarà l’en-
llumenat de Nadal del poble. La 
corporació va explicar que a par-
tir de l’any que ve, i gràcies a un 
mètode de rènting, es podrà re-
novar cada any els llums. Aques-
tes eren dues reivindicacions 
que havien plantejat els empre-
saris i veïns del Pas de la Casa.
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El Pas tem que el trasllat a Grau 
Roig d’activitats afecti l’economia

Sant Julià de Lòria acollirà el 
28 i 29 de novembre la segona 
Trobada de microproductors 
de vi, que aquest any creixerà 
fins als 60 cellers participants 
(la primera edició van ser 44) 
i registrarà una presència més 
elevada de cellers internaci-
onals, ja que a més dels qua-
tre d’An dorra n’hi haurà 23 
d’Espanya, 20 de França, un 
d’Hongria i 12 de Portugal 
(que serà el país convidat). Les 
jornades mantenen el mateix 
format, amb una àrea de tast 
de vins, que s’ha ampliat grà-
cies a la instal·lació d’una vela 
a la plaça Germandat, i les 
xerrades al voltant d’aquest 
món al Centre de Congressos 
Lauredià. 

El director de Producte i 
Nous Projectes d’Andorra Tu-
risme, Enric Torres, va des-
tacar el caràcter diferencial i 
innovador de la trobada, te-
nint en compte que són poc 
habituals a l’entorn del Prin-
cipat els esdeveniments que 
reuneixen petits cellers. Així 
mateix, va indicar que és una 
oportunitat per descobrir vins 
de gran qualitat que són des-
coneguts i per atraure tant un 
públic massiu com cellerers. 

Per tot plegat va exposar que 
aquesta és “una nova excusa 
per dir que a Andorra es fan 
coses diferents” i incloure el 
quilòmetre zero. Torres tam-
bé va posar en relleu el fet que 
es tracti d’un producte que va 
adreçat a un públic mitjà-alt i 
la identificació d’aquests vins 
amb Andorra. L’esdeveniment 
s’emmarca en l’Andorra Shop-
ping Festival i per tant Andor-
ra Turisme n’ha fet difusió 
tant a escala nacional com in-
ternacional.

A més del tast de vins, tam-
bé s’han organitzat diferents 
xerrades obertes al públic en 
general i que tenen per objec-
tiu difondre aspectes desco-
neguts del món del vi. Entre 
aquestes destaca la conferèn-
cia inaugural, que anirà a càr-
rec de persones reconegudes 
com l’hoteler Jaume Tàpies 
o el cuiner i sommelier Jo-
sep Maria Massó. També es 
tractarà de l’elaboració d’una 
carta de vins, el descobriment 
de noves varietats, un show 
cooking, una tertúlia sobre les 
tendències i la cultura del vi, i 
els cultius naturals. 

Al final de la trobada es pu-
blicarà una guia amb tots els 
cellers participants, que es di-
fondrà a través de les xarxes.

Trobada de microproductors 
de vi amb 60 cellers i més 
presència internacional
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